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واکنش

کشتی آزاد جوانان قهرمانی کشور و یک درگیری جدید

حمله به غلام محمدی در کرمانشاه 
مســابقات کشــتی آزاد جوانــان قهرمانــی کشــور بــه میزبانــی 
کرمانشــاه برگزار شد و مازندران با کســب پنج مدال طلا و به 
دست آوردن 200 امتیاز بر سکوی نخست تکیه زد. این در حالی 
است که این رقابت ها باز هم یک حاشیه جدید در پی داشت 
و این بــار ســرمربی تیــم ملی کشــتی آزاد جوانان مــورد حمله 
یکی از کشــتی گیران قرار گرفت. غلامرضا محمدی ســرمربی 
تیــم ملی کشــتی آزاد جوانان برای تماشــای این مســابقات در 
جایگاه کمیته فنی قرار گرفته بود که ســبحان یاری کشتی گیر 
کرمانشــاهی با حمله به ســرمربی تیم ملی باعث سقوط او از 

صندلی کمیته فنی شد.
هنوز دلیل اصلی حمله کشتی گیر کرمانشاهی مشخص نیست 
اما ظاهراً او به دنبال کسب سهمیه حضور در مسابقات قهرمانی 
کشور بوده و در این راه غلامرضا محمدی را سد راه خود می دیده 
و با توجه به اینکه مسابقات شروع شده و او نتوانسته سهمیه را 
به دست بیاورد، با عصبانیت در سالن مسابقات حاضر می شود 
و به غلامرضا محمدی حمله می کند. با حمله یاری به محمدی، 
ســرمربی تیم ملــی نقش زمیــن می شــود اما با دخالت ســایر 
مربیان، کشتی گیر حمله کننده بلافاصله از جایگاه تماشاگران 

فرار کرده و سالن مسابقات را ترک می کند.
این بــرای چندمین بار اســت که در مســابقات کشــتی درگیری 
شــدید بــه وجــود می آیــد امــا اینکــه ســرمربی تیــم ملــی مورد 
حمله قرار بگیرد، اقدامی بی ســابقه اســت. فدراسیون کشتی 
اعــلام کــرده بشــدت پیگیــر ایــن ماجــرا اســت و با کشــتی گیر 
خاطــی برخورد می کند اما واقعیت این اســت کــه در این مدت 
چندین بار درگیری های اینچنینی در کشــتی رخ داده و مدام در 
حال تکرار است و این یعنی اگر قرار بود این برخوردها نتیجه ای 
داشــته باشــد، باید تا الان به نتیجه می رسید و حداقل از تعداد 

درگیری ها کاسته می شد.

شکست تیم مجیدی مقابل یاران آزمون
نوراللهی مانع از باخت الوحده نشد

در هفتــه چهاردهم رقابت هــای لیگ برتر امــارات، تیم الوحده 
بــا کاپیتانی احمد نوراللهی میهمان عجمان بود و در پایان یک 
رقابت زیبا و پراتفاق، در نهایت با نتیجه چهار بر سه مقابل این 
تیــم شکســت خورد. احمــد نوراللهی در این مســابقه پاس گل 
نخســت تیمش را ارســال کرد و در لحظات پایانی بازی، با ضربه 
مســتقیم از روی کاشته توانست برای الوحده گلزنی کند اما این 
درخشــش، مانع از شکســت الوحده در این مســابقه حســاس 
نشــد. با این شکســت، الوحده در رده چهــارم جدول لیگ برتر 
امــارات 22 امتیــازی باقی ماند و نتوانســت از فرصت خود برای 
صعود به رتبه ســوم اســتفاده کنــد. روز پنجشــنبه در یکی دیگر 
از مســابقات حســاس این هفته، الاتحاد کلبا به مصاف الوصل 
مدافــع عنوان قهرمانــی رفت و در حضور هر ســه بازیکن ایرانی 
خود، با نتیجه تســاوی یک بر یک متوقف شــد. تنها گل الاتحاد 
کلبا در این مســابقه توســط مهــدی قایدی در دقیقــه ۶۱ از روی 
نقطــه پنالتی به ثمر رســید. الاتحاد کلبا با ۱۸ امتیــاز در جایگاه 

نهم جدول لیگ امارات قرار دارد.
همچنین تیم البطائح که به تازگی فرهاد مجیدی را روی نیمکت 
خود می بیند، روز پنجشنبه در هفته چهاردهم به مصاف شباب 
الاهلی مدعی رفت و با نتیجه ســه بر یک مغلوب این تیم شد تا 

اولین شکست مجیدی روی نیمکت این تیم رقم بخورد. 

حق با شماست آقای رهبری فرد
بهروز رهبری فرد همین که بر مــزار مهرداد میناوند در چهارمین 
ســالگرد آســمانی شــدنش، میکروفــن را در دســت گرفــت، از 
دوســتان مهــرداد و آنهــا که بــه مهرداد بدهــی اخلاقی داشــتند، 
گلایــه کــرد. صــدای او پــر از بغضــی بــود کــه همــه بی رحمــی و 
فراموشــکاری فوتبــال را منعکــس می کــرد. همــه می داننــد بچه 
بامعرفــت فوتبــال چــه کارهــا بــرای اهالی فوتبــال کــرد و حقش 
نبــود این قــدر زود از یادها برود؛ اما مهــرداد میناوند چهره بزرگ 
فوتبال ایران، در چهارمین ســالگرد آســمانی شــدنش، تنها بود. 
آنقــدر تنهــا که به یــاد مقاله معروف بورخس، نویســنده مشــهور 
آرژانتینی افتادم که فوتبال را زشــت دانســت و به صراحت گفت 

از فوتبال بیزار اســت.
دیــروز رهبــری فــرد، توقعــی داشــت کــه بی جــا و خــارج از توان 
رفقایش نبود. او دوســت داشــت چهره های فوتبالی بیشــتری را 
کنــار مزار مهــرداد ببیند؛ امــا قطعه نام آوران بیــش از حد، خالی 

از فوتبالی هــا بود.
حــق با رهبــری فــرد اســت. در پیــچ و خم زمانــه، ما هــم عوض 
شــده  ایم. خودمــان را فریــب می دهیــم کــه زمانــه عوض شــده؛ 
امــا ایــن ماییم که تغییــر کرده ایــم و دنیا را خشــن خواســته ایم. 
حافظــه کوتــاه مــدت و حافظه تاریخی مان دســت خــورده وگرنه 

اینقــدر آهنی نمی شــدیم.
یادمــان رفت که آدم های قدیمی مهربــان بودند که روزگار قدیم، 
دوســت داشــتنی شــد و نمی خواهیــم بپذیریم اگــر ایــن روزگار، 
خواســتنی نیســت، برای فکــر ما اســت. یادمان رفــت دنیای ما، 
بازتابــی از رفتارها و کنش های ما اســت. خــواه مهربانانه و خواه 
عــاری از عاطفــه. شــاید هم اشــتباه از رهبــری فرد بود کــه توقع 

داشــت آدم های »امــروزی« مثل »دیــروز« فکر و عمــل کنند.

حمید مطهری: 

پرسپولیس جلوی ما دفاع می کرد
حمیـــد مطهـــری دربـــاره تقابـــل با تیم ســـابق گفـــت: »شـــروع خوبی 
داشـــتیم، ولی بعد از پنالتی حریـــف، کمی عملکرد تیم مـــا افت کرد و 
حریف بهتر شـــد. با تذکر نکات تاکتیکی در بیـــن دو نیمه، نقاط ضعف 
را ترمیـــم کردیـــم. بر همین اســـاس در نیمه دوم یک بـــازی فوق العاده 
خوب و فوتبالی که لیاقت خوزســـتان و شـــخصیت فولاد است را نشان 
دادیـــم. چیزی جز ایـــن توقع نمی رفت. مـــا گل زدیم، حملـــه کردیم و 
بـــار اول بود که بازیکنان تیم پرســـپولیس با توجه به فشـــار ما اینگونه 

دفـــاع می کردند.«
مطهـــری دربـــاره آینـــده تیـــم فـــولاد گفـــت: »اولیـــن روزی کـــه مـــن و 
گل محمـــدی به این تیـــم آمدیم، با توجه به شـــرایط نـــه چندان خوب 
فولاد در دو فصل گذشـــته، ســـعی کردیم ثبات ایجاد کنیم و تیم خوب 
و قابل احترامی باشـــیم. فـــولاد عقبه بزرگـــی دارد و تیـــم فوق العاده با 
شـــخصیتی بود. ســـعی  کردیم ذهنیت تیـــم را تغییر دهیـــم و به همان 
چیـــزی برگردانیم که قبلاً بـــود. هر جا بودیم، ســـعی کردیم تیم خوب 
و با شـــخصیتی ایجاد کنیم که برای کارهای بزرگ بجنگد. ســـعی کردیم 
پله پله جلـــو برویم. پیش فصل هم گفتم که دو ســـه پنجره لازم داریم 

تا شـــرایط بهتری پیـــدا کنیم.«

حســـین عســـگری، کارشـــناس داوری دربـــاره 
قضـــاوت امیـــر عـــرب براقـــی در دیـــدار فولاد 
خوزســـتان و پرسپولیس این توضیحات را داد: 
»داور قضاوت خوبی داشـــت. بخصوص اینکه 
بـــازی از نظر شـــرایط جدولی برای هـــر دو تیم 
اهمیت زیـــادی داشـــت. در نیمـــه اول داور با 
بازبینی صحنه یـــک پنالتی برای پرســـپولیس 
گرفـــت که ایـــن پنالتی کاملاً درســـت بـــود اما 
بـــا توجه بـــه شـــرایط صحنه تشـــخیص پنالتی 
دشـــوار بـــود. اگـــر داور بـــه خوبی بـــه قوانین 
اشـــراف نداشـــت هم تشـــخیص ایـــن پنالتی 
ســـخت می شـــد. زیـــرا وقتـــی در صحنـــه اول 
تـــوپ بـــه دســـت مدافـــع فـــولاد برخـــورد کرد 
پنالتی نبـــود. در صحنه دوم امـــا چون مدافع 
فـــولاد حرکت اضافه ای به دســـتش داد و قصد 
کنترل توپ را داشـــت، پنالتی به درستی برای 

پرســـپولیس اعلام شد.«
عســـگری ادامه داد: »در مورد گل پرســـپولیس 
هـــم بایـــد بگویم دوربینـــی روی خـــط نبود که 
بتوان بـــا قاطعیت گفـــت توپ قبل از ارســـال 
از خـــط عبـــور کـــرده یـــا نه بـــه همیـــن دلیل 
کارشناســـان داوری می گویند به نظر می رســـد 
تـــوپ از خط رد شـــده یا به نظر می رســـد تمام 
توپ از خط رد نشـــده و کارشناسان داوری هم 
به طـــور قاطع نمی تواننـــد بگویند کـــه توپ از 
خط رد شـــد یا نـــه. بنابراین تصمیـــم داور روی 
گل پرســـپولیس درســـت اســـت. گل فولاد هم 
کاملاً درســـت به ثمر رســـید و گلزن فولاد هیچ 
خطایی روی دروازه بان یا مدافع پرســـپولیس 

نداد.« انجام 

عســـگری با اشـــاره به خطایی که روی فرشـــاد 
فرجی انجام شـــد، این توضیح را داد: »در این 
صحنـــه تصاویـــر تلویزیونـــی بازهم به درســـتی 
صحنـــه را تصویـــر نکشـــید؛ امـــا بـــا توجـــه به 
خونریـــزی ســـر مدافـــع پرســـپولیس و اعلام 
خطـــا باید بـــه بازیکن فـــولاد خوزســـتان کارت 
زرد داده می شـــد. در مجمـــوع داور قضـــاوت 
خوبی در این مســـابقه داشـــت. رئیس اسبق 
کمیتـــه داوران فدراســـیون فوتبـــال با اشـــاره 
بـــه درخواســـت ناظـــر مســـابقه بـــرای توقـــف 
بازی به خاطر حضور تماشـــاگران روی ســـقف 
ورزشـــگاه گفت: »وقتـــی تماشـــاگران بیش از 
حـــد ظرفیـــت در ورزشـــگاه حاضر می شـــوند 
شـــاهد چنیـــن اتفاقاتـــی هســـتیم و مســـئول 
برگـــزاری مســـابقه در قبـــال این مســـائل باید 
پاســـخگو باشـــد و به همیـــن دلیل هـــم او به 
طور قانونی درخواســـت انجام نشدن مسابقه 
را هم در نیمه اول و هم در نیمه دوم داشـــت. 
زیـــرا اگر اتفاقی بـــرای یک تماشـــاگر رخ بدهد 
فقط مســـئول برگزاری مســـابقه باید پاسخگو 
باشـــد.« عســـگری با اشـــاره به اتفـــاق تلخ در 
ســـاری در ســـال های دور گفت: »در ورزشـــگاه 
ســـاری وقتـــی شـــاهد ریـــزش جایـــگاه بودیم 
و برخـــی تماشـــاگران جـــان خود را از دســـت 
دادنـــد خدابیامـــرز غلامرضا بهـــروان که ناظر 
آن مسابقه بود ســـال ها درگیر دادگاه آن قضیه 
بود زیرا قانون فقط ناظر مســـابقه را مســـئول 
می شناســـد و وقتی تماشـــاگران بیـــش از حد 
در ورزشـــگاه حضور دارند ناظـــر می تواند بازی 
را برای امنیت جان تماشـــاگران تعطیل کند.«

عسگری: پنالتی پرسپولیس درست بود

اسماعیل کارتال در نشست خبری بعد از بازی پرسپولیس 
مقابــل فــولاد خوزســتان گفــت: بــه همــه شــما روز بخیر 
می گویم. این بازی خیلی پرشور، چالشی و پربرخورد بود. 
هر دو تیم خیلی خوب تلاش کردند و جنگیدند، مخصوصاً 
در نیمه اول. تیمی که توپ دستش بود، بر بازی سوار بود و 
صاحب موقعیت می شد، پرسپولیس بود. ما یک پنالتی را 
از دست دادیم و تیم حریف به دنبال از دست دادن پنالتی 
ما، روحیه گرفت. البته در نیمه دوم تیم رقیب خیلی خوب 

توانست بجنگد.
وی افزود: در نیمه دوم آنها خیلی خوب توانستند بجنگند 
و ما را تحت فشار قرار بدهند، این کار را هم به خوبی انجام 
دادند. مهاجمان ما نتوانســتند در جلوی زمین به خوبی 
توپ را نگه دارند و گل را روی شلوغی جلوی محوطه جریمه 
خوردیم و در نهایت بازی با نتیجه تساوی یک بر یک تمام 
شد. تا دقایق آخر بازی توانستیم بازی را به دست بگیریم 
و تیــم حریــف عقــب کشــید و در نهایــت بازی با تســاوی 

یک-یک تمام شد.
سرمربی پرسپولیس گفت: می خواستیم در این مسابقه 

برنــده شــویم، ولــی این اتفــاق نیفتــاد. هــر دو تیم خوب 
جنگیدنــد و نتیجــه در نهایــت مســاوی شــد. از حــالا به 

بازی های بعدی فکر می کنیم.
»پنالتی زن پرسپولیس گولســیانی است و همچنین آقای 
علیپور سابقه خراب کردن پنالتی را دارد. چه شد که امروز 
زننده پنالتی  پرسپولیس تغییر کرد؟« کارتال در پاسخ به این 
ســؤال گفت: قبل از بــازی صحبت کردیم و گفتیم یا علی 
علیپور پنالتی بزند یا گئورگی )گولســیانی( یا برعکس این 
موضوع. صحبت کردیم و گفتیم پنالتی زن اول ما علیپور 
باشــد. فوتبــال همین اســت. اصلاً ممکن اســت گئورگی 
پنالتی بزند و آن را از دست بدهد. این موضوع در فوتبال 

طبیعی است.
وی راجع به جو هواداری فوتبال ایران گفت: یکی از دلایلی 
که بازی هر دو تیم پرشور و خوب بود، حضور تماشاگرانی 
بود که به خوبی دو تیم را تشویق می کردند. اتمسفر بازی 
عالی بود. این تشویق تماشاگران انرژی و انگیزه بازیکنان 
را بیشــتر می کند و آنهــا در زمین بهتــر می جنگند. عامل 
مهــم دیگر این بود که بازی در یک ورزشــگاه زیبا و چمنی 

که مناسب فوتبال بازی کردن بود، انجام شد و هر دو تیم 
طرفدارانی خیلی عالی داشــتند. شــاید مســاوی برای این 

مسابقه عادلانه بود.
سرمربی پرسپولیس درباره اینکه آیا جو هواداری فوتبال در 
ایران و ترکیه را شبیه هم می بیند، تأکید کرد: تماشاگران 
اینجا هیجان زیادی دارند و پرشــور هستند و از جان و دل 
مشــغول تشــویق تیم مورد علاقه شان هســتند و این چیز 
خیلی خوبی است. آنها روحیه آدم را بالا می برند. هم اینجا 
و هم در ترکیه طرفداران پرشور هستند، اما اینجا هواداران 

پرشورتر از ترکیه هستند.
وی همچنیــن گفــت: در دو بــازی کــه اینجــا به ورزشــگاه 
رفتــم، اســتادیوم پــر بــوده اســت، ولــی در ترکیــه چنین 
اتفاقــی نمی افتد. فقط ســه یــا چهار تیم اول هســتند که 
طرفداران شــان ورزشــگاه را پــر می کنند. برای بــازی بقیه 
تیم ها ســه تــا پنج هــزار نفر تماشــاگر در ورزشــگاه حاضر 
می شوند، شاید نهایتاً ۱0 هزار نفر شوند، ولی اینجا می بینم 
ورزشگاه ها پر می شوند که برای فوتبال اتفاق خیلی خوبی 

است.

تماشاگران اینجا از ترکیه پرشورتر هستند

کارتال: امروز پنالتی زن اول ما علیپور بود

 گل محمدی: احساس کردم پنالتی پرسپولیس
 به سمت راست زده می شود

یحیـــی گل محمـــدی ســـرمربی فـــولاد خوزســـتان بـــا اشـــاره بـــه حضور 
تماشـــاگران در ورزشـــگاه شـــهدای فـــولاد می گویـــد: »قبـــل از اینکـــه از 
نمایـــش باشـــکوه 2 تیـــم صحبـــت کنـــم، جـــا دارد از نمایـــش باشـــکوه 
هـــواداران فـــولاد، کـــه فکـــر می کنـــم 90 درصـــد اســـتادیوم را پـُــر کردند 
تشـــکر داشـــته باشـــم. حضور گرم شـــان عالی بود. هیچ کـــدام از ما فکر 
نمی کردیـــم چنیـــن اتفاقـــی بیفتد ولـــی احســـاس خیلی خوبـــی به تیم 
دســـت داد. قبل از شـــروع بازی، همه در رختکن فولاد درباره اســـتقبال 
 گـــرم تماشـــاگران و حضـــور پرُشورشـــان صحبـــت می کردنـــد. دســـت 

تک تک آنها را می بوسم و از همه آنها تشکر و قدردانی زیادی می کنم.«
او دربـــاره دو نیمـــه بازی این طـــور می گوید: »در نیمـــه اول یک مقدار 
تحـــت تأثیر حریف بازی کردیم و آن طور که باید و شـــاید نتوانســـتیم 
تـــوپ را بـــه جریان بیندازیـــم و حریف هم پرُ فشـــار بـــازی کرد. تحت 
تأثیـــر این فشـــار حریف قرار گرفتیـــم و نیمه اول زیاد خـــوب نبودیم. 
هـــر چند یک یا 2 موقعیت روی ضربات ایســـتگاهی داشـــتیم؛ ولی آن 
طور که دوســـت داشـــتیم، بازی پیش نرفت و تیم حریف توانست به 
گل برســـد. کار در نیمه اول ســـخت ولی در نیمه دوم داســـتان عوض 
شـــد. در نیمه دوم توانســـتیم توپ را به جریان بیندازیـــم و تیم بازی 
خـــودش را انجـــام داد. حملات زیادی داشـــتیم. تـــداوم این حملات 
باعث شـــد به گل هم برســـیم. از بازیکنان بابت نمایش خوب شـــان 
در نیمـــه دوم واقعـــاً تشـــکر می کنـــم. هدف مـــان کســـب 3 امتیاز و 
بـــرد بود ولـــی در مجمـــوع وقتی بـــه نیمـــه اول و دوم فکـــر می کنیم 
بـــه نظـــرم نتیجـــه عادلانه بـــود. در نیمـــه دوم عقب بودیـــم و بچه ها 
درصـــدد جبـــران بودند و فشـــار زیـــادی روی حریف گذاشـــتند که در 

نهایت منجر به گل شـــد.« 
گل محمـــدی دربـــاره صحبت هایـــش بـــا یوســـوپوف قبـــل از پنالتی 
پرســـپولیس می گوید: »احســـاس کردم توپ به ســـمت راست دروازه 
زده می شـــود )ایـــن اتفاق هم افتاد(. از او خواســـتم تـــا آخرین لحظه 

وســـط گل بماند تا بتوانـــد تصمیم خوبـــی بگیرد.«


